

理论研究

## 编码孔径成像系统中的点扩散函数

程丽红<sup>1, 2</sup>, 田晓东<sup>1</sup>, 谢存<sup>1</sup>

1.大连理工大学电子与信息工程学院, 辽宁大连116024; 2.大连海事大学数理系, 辽宁大连116024)

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 2006-8-14 接受日期

**摘要** 在X光编码孔径成像系统中, 系统的点扩散函数决定成像系统的成像质量。由于系统的点扩散函数可用来求解系统的传递函数, 并可由此制作实现图像重构的滤波器, 因此点扩散函数的精确程度直接影响重构过程中图像的质量。本文以标量衍射理论为基础, 从理论上推导出了衍射效应条件下编码孔径中圆环的点扩散函数, 并将它用于制作光学系统的滤波器。最后利用Wiener滤波函数对编码重叠像的频谱分布进行滤波处理, 再经过逆傅里叶变换得到了重构图像。

**关键词** [菲涅耳衍射](#) [点扩散函数](#) [编码孔径](#)

分类号

## Point Spread Function in Coded Aperture Imaging System

CHENG Li-hong<sup>1, 2</sup>, TIAN Xiao-dong<sup>1</sup>, XIE Cun<sup>1</sup>

1.School of Electronic and Information Engineering, Dalian Univ.of Tech.,Dalian 116024, China  
2.Department of Mathematics and physics, Dalian Maritime Univ,Dalian 116024,China)

**Abstract** In the study of X ray coded aperture imaging system, it's known that the point spread function(PSF) decides the performance of a imaging system. MTF can be deduced by PSF and the filter used in image reconstruction can be made thereby, so the accuracy of PSF directly affects the performance of reconstructed image. In this paper, based on the scalar theory, PSF is obtained theoretically under the condition of considering diffraction effects. The filter of the optical system is fabricated based on PSF. The filtering processing for the frequency distribution of coded overlapping image was done with Wiener filtering function and then the reconstructed image was obtained through the inverse Fourier transformation.

**Key words** [Fresnel diffraction](#) [point spread function](#) [coded aperture](#)

DOI:

通讯作者 程丽红 [程丽红](#)

### 扩展功能

#### 本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(336KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

#### 服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

#### 相关信息

- ▶ 本刊中 [包含“菲涅耳衍射”的相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [程丽红](#)
- [田晓东](#)
- [谢存](#)